

dates of conversion for pay purposes. As soon as the dates have been decided, all results will be announced, hopefully prior to mid-March.

(b) Other FS

In the case of the operational FS levels, the Trade Commissioner Service has already announced the provisional results of its promotion processes to the FS-2 and FS-3 levels. These are still subject to appeal. As regards the political/economic and social affairs streams, we are preparing to hold promotion boards for the FS-1 to FS-2 and FS-2 to FS-3 levels as soon as the appraisal review committees now meeting complete their work. We are currently consulting with the Public Service Commission about an appropriate promotion process which takes account of the existence of several streams.

(c) Non-Rotational Staff

I am fully aware of the concerns which have been expressed by the Commerce Officer group, and have attempted to deal with these in part in the second issue of the Newsletter. Other non-rotational personnel, including both officers and support staff, have expressed very similar concerns. Although we have been counselled by the central agencies to institute a selective freeze on staffing actions until such time as the personnel transfers from ITC are completed, it is clear that some staffing actions must go ahead and will not in any case be affected by the anticipated transfers from ITC. It is clear, for example, that staffing action in the rotational streams can and should continue given the ongoing operational requirements of the Department. Furthermore, some staffing actions which were temporarily frozen as a result of the 12 January decisions are clearly of urgent priority and must go ahead. Here, among others, I refer to critical

conversion aux fins de la paye. Quand ces dates auront été arrêtées tous les résultats seront annoncés. Nous espérons que cela puisse se faire d'ici la mi-mars.

b) Autres agents FS

Pour ce qui est des niveaux opérationnels du service extérieur, le Service des délégués commerciaux a déjà annoncé les résultats provisoires de ses séances d'avancement aux niveaux FS-2 et FS-3. La période d'appel n'est cependant pas encore terminée. Pour ce qui est des secteurs politique/économique et des affaires sociales, nous nous préparons à réunir des jurys pour l'avancement de FS-1 à FS-2 et de FS-2 à FS-3. Nous sommes actuellement en consultation avec la Commission de la Fonction publique concernant l'établissement d'un régime d'avancement adapté à l'existence de plusieurs secteurs de spécialisation.

c) Personnel non permutant

Je suis tout à fait conscient des préoccupations exprimées par le groupe des agents du commerce, préoccupations auxquelles j'ai cherché à répondre en partie dans le deuxième numéro du Bulletin. D'autres employés non permutants, aussi bien des agents que du personnel de soutien, ont fait part de préoccupations très semblables. Les organismes centraux nous ont conseillés d'instaurer un gel sélectif des mesures de dotation jusqu'à ce que le transfert de personnel d'I&C soit terminé. Toutefois, il est clair qu'il nous faut doter certains postes qui, de toute façon, ne seront pas touchés par les transferts prévus. À titre d'exemple, il ne fait pas de doute que la dotation dans les secteurs permutants peut et devrait aller de l'avant vu les besoins opérationnels constants du Ministère. De plus, certaines des mesures de dotation gelées temporairement à la suite des décisions du 12 janvier sont clairement urgentes et il faut donner suite. Je pense notamment aux besoins